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Készült:  Az Egészségügyi és Szociális Bizottság 2018. november 22-ei, nyílt 

üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal II. emeleti tanácsterem 

 

Jelen voltak: dr. Mátics István elnök, Hermann Istvánné, Hezler Gabriella, Módi 

Miklós, Süli Ildikó és Torma Lajos bizottsági tagok 

 Somoskői Lászlóné jegyzőkönyvvezető 

 

Távol volt: Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tag 

 

Meghívottak: A mellékelt jelenléti ív szerint  

 

dr. Mátics István elnök köszöntötte a jelenlévőket és a bizottság ülését 15 óra 1 perckor megnyitotta.  

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 6 fő jelen volt, majd 

ismertette a meghívóban kiküldött napirendi pontokat.  

 

1. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2018. november 27-ei ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 

 

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

dr. Mátics István elnök elmondta, hogy az anyagban a sikeresen lezajlott tűzifaosztásról olvashatnak 

a 2. pontban.  

 

Miután hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

185/2018. (XI.22.) ESZB határozata 

a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb 

eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című 

előterjesztést. 

 

Felelős: dr. Mátics István elnök  
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A 2018. évi költségvetés - 2/2018. (II.14.) önkormányzati rendelet – módosítása 

 

dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztést. Elmondta, hogy az iparűzési adó bevétel némileg 

elmarad a tavalyi év alapján számított várható bevételtől, viszont voltak az önkormányzatnak előre 

nem kalkulált bevételei, így a költségvetés egyensúlya megmaradt. A bizottságot érinti, hogy a 

Szociális Szolgálat létszáma 1 fővel bővülni fog, mely egy következő napirendi pont tárgya lesz.  

 

Miután hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal elfogadta a 

javaslatot és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

186/2018. (XI.22.) ESZB határozata 

„A 2018. évi költségvetés - 2/2018. (II.14.) önkormányzati rendelet – módosítása” 

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek „A 2018. évi költségvetés - 2/2018. (II.14.) 

önkormányzati rendelet – módosítása” című előterjesztést. 

 

Felelős: dr. Mátics István elnök  

 

A nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére vonatkozó helyi közszolgáltatásról 

szóló 15/2016. (VII.2.) önkormányzati rendelet módosítása 

 

dr. Mátics István elnök elmondta, az előző vállalkozó visszamondta a szolgáltatást, ezért új 

vállalkozóval kötött az önkormányzat szerződést. A rendelet melléklete tartalmazza a díjazást.  

 

Hermann Istvánné bizottsági tag elmondta, hogy a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 

támogatta az előterjesztést. A bizottság annyi kiegészítést tett, hogy a kb. 100 érintett ingatlan 

tulajdonosa levélben legyen tájékoztatva az új szolgáltatóról, annak elérhetőségéről. Továbbá 2019. 

december 31-ig számlával kell igazolniuk, hogy végeztettek szippantást, ha ezt nem tudják igazolni, 

akkor a talajterhelési díjjal bírságolva lesznek. 

 

dr. Mátics István elnök kérte szavazzanak az előterjesztésről azzal a kiegészítéssel, hogy befogadják 

a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság által tett kiegészítést.  

 

A bizottság nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

187/2018. (XI.22.) ESZB határozata 

„A nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére vonatkozó helyi 

közszolgáltatásról szóló 15/2016. (VII.2.) önkormányzati rendelet módosítása” 

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek „A nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz 

begyűjtésére vonatkozó helyi közszolgáltatásról szóló 15/2016. (VII.2.) önkormányzati rendelet 

módosítása” című előterjesztést a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság által tett 

kiegészítéssel. 

 

Felelős: dr. Mátics István elnök  
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Az önkormányzati bérlakások 2019. évi üzemeltetése, javaslattétel a lakbérek 2019. évi mértékére és a 

bérlakás-rendszer átalakításával összefüggő 2019. évi feladatokra 

 

dr. Mátics István elnök elmondta, lényeges változások előtt áll a bérlakás-üzemeltetés azzal, hogy a 

Varikont Kft. beolvad az OIH Zrt.-be. A Petőfi udv. 4-5 sz. tömb kérdése régóta megoldatlan, az 

előterjesztést sem nyújt igazán megoldási javaslatot.  

 

Hermann Istváné bizottsági tag elmondta, hogy a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 4 

nem és 2 igen szavazattal elutasította az előterjesztést. Az ügyvezető asszonytól további adatokat 

kértek be a hétfői Pénzügyi Bizottsági ülésre.  

 

dr. Mátics István elnök elmondta, hiába kérnek adatokat, sosem azt kapják, amit kérnek.  

 

Torma Lajos bizottsági tag javasolta, most ne döntsenek, várjanak hétfőig. 

 

Hezler Gabriella bizottsági tag véleménye az volt, igenis döntsenek, mindenkinek van véleménye. 

  

Miután több hozzászólás, módosító javaslat nem volt, dr. Mátics István elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 4 nem szavazattal és 2 

tartózkodással nem fogadta el az előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

188/2018. (XI.22.) ESZB határozata 

„Az önkormányzati bérlakások 2019. évi üzemeltetése, javaslattétel a lakbérek 2019. évi 

mértékére és a bérlakás-rendszer átalakításával összefüggő 2019. évi feladatokra” 

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága nem 

javasolta elfogadásra a Képviselő-testületnek „Az önkormányzati bérlakások 2019. évi üzemeltetése, 

javaslattétel a lakbérek 2019. évi mértékére és a bérlakás-rendszer átalakításával összefüggő 2019. évi 

feladatokra” című előterjesztést. 

 

Felelős: dr. Mátics István elnök  

 

Az Önkormányzati Szociális Szolgálat Szervezeti és Működési Szabályzatának, valamint a 

Hajléktalanokat Ellátó Intézményi Egység szakmai programjának módosítása 

dr. Mátics István elnök elmondta, az előterjesztés lényege, hogy a hajléktalan szálló nappali 

melegedőjét reggel 8 órától már nyitva kell tartani, a megnövekedett nyitvatartási időnek munkaerő 

vonzata is van.  

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, amikor a hajléktalan ellátás elindult a városban, akkor 

ugyanezen elvek szerint működtek, aztán csak a törvényben előírt 6 órában volt nyitva a nappali 

melegedő. Ezt most a jogalkotó megszüntette, ezt tudomásul veszik, de véleménye az volt, hogy eddig 

is tökéletesen működött a rendszer.  

 

Miután több hozzászólás, módosító javaslat nem volt, dr. Mátics István elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

  



4 

 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

189/2018. (XI.22.) ESZB határozata 

„Az Önkormányzati Szociális Szolgálat Szervezeti és Működési Szabályzatának, valamint a 

Hajléktalanokat Ellátó Intézményi Egység szakmai programjának módosítása” című 

előterjesztés véleményezéséről 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek „Az Önkormányzati Szociális Szolgálat Szervezeti és 

Működési Szabályzatának, valamint a Hajléktalanokat Ellátó Intézményi Egység szakmai 

programjának módosítása” című előterjesztést. 

Felelős: dr. Mátics István elnök  

 

Oroszlány városban jelzőrendszeres házi segítségnyújtás bevezetése 

 

dr. Mátics István elnök elmondta, hogy először kb. 15 ével ezelőtt tettek erőfeszítéseket arra, hogy 

bevezetik a házi segítségnyújtás szervezetét a kisbéri mentősök közreműködésével. Két járásra 

kiterjedő jelzőrendszer alakult volna ki, azonban ezt el kellett vetni, mert az oroszlányi járásból 4-5 fő 

igényelte volna ezt a szolgáltatást. Remélte, ez most sikeresebb lesz. Polgármester úrral támogatják 

ennek a szolgáltatásnak a bevezetését. 

 

Szita Attila, az Alhambra Kft. ügyvezetője elmondta, hogy az Alhambra Kft. 19 éve foglalkozik 

biztonságtechnikával, a jelzőrendszeres házi gondozás 2001 év körül került bevezetésre. A 

pánikgombról elmondta, hogy vízhatlan, része egy karpánt. Amikor az idős személy azt érzi, hogy a 

testi épsége veszélyben van, vagy rosszul lesz, akkor megnyomja a pánikgombot, melyre kivonul a 

szolgálat, aki ellenőrzi a helyzetet. A bizottsági tagok részére megtekintésre átadott egy pánikgombot. 

2007-ben kezdtek el ezzel a pánikgombbal foglalkozni, azóta kb. 150 ügyfelük volt, jelenleg 50 aktív 

ügyfelük van. Legtöbbször az idős személy kéri ezt a megoldást, mert egyedül élnek és félnek. 

Már korábban is jelezték az ügyfelek, hogy ez a szolgáltatás nincs rendesen kommunikálva, külföldön 

ezt a szolgáltatást bizonyos kor után finanszírozza az állam.  

 

15 óra 25 perckor dr. File Beáta jegyző megérkezett a bizottság ülésére.  

 

Szita Attila ügyvezető elmondta, innen jött az ötlet, hogy a hivatal az ügy mellé állhatna. Pár évvel 

ezelőtt és tavalyi is volt erről szó, igény lenne a szolgáltatásra, ők partnerek tudnak ebben lenni, 

évtizedes tapasztalattal rendelkeznek a témában. 

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, hogy az elképzelések szerint a feladat biztosítása a 

szociális szolgálat feladata lenne, és a szolgálat kötne szerződést az Alhambra Kft.-vel, aki a 

szolgáltatást fogja biztosítani. A szolgáltatás szükségességét vizsgálni kell, ez lenne a szolgálat 

feladata, a rendszer működtetése pedig a Kft.-é. Ezért térítési díjat állapítanának meg, mely nem 

haladhatja meg az igénybevevő jövedelmének 2 %-át. 

 

dr. Mátics István elnök kérdésére  válaszolva – Mennyibe kerül egy pánikgomb? – Szita Attila 

ügyvezető elmondta, bruttó 3000 Ft. 

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy a térítési díj maximum az igénylő jövedelmének 2 %-a 

lehet, tehát akinek a 150 ezer forintot nem haladja meg a nyugdíja, az 3 ezer forintnál kevesebbet fizet, 

az összeget a szociális szolgálat kiegészíti. A szociális szolgálatnak fizet térítési díjat az ellátott, a 

szociális szolgálat pedig kifizeti azt Alhambra Kft-nek a díjat. 

Az árajánlat szerinti 62.823 Ft-ot, ami a kiépítést jelenti, úgy gondolták, hogy az ellátottaknak kell 

kifizetni. Ha valakinek olyan a szociális helyzete, hogy a jövedelme nem teszi lehetővé az összeg 

kifizetését, a bizottság rendkívüli települési támogatásként kifizeti, így tud az önkormányzat segíteni. 
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Hermann Istvánné bizottsági tag kérdésére válaszolva - Minden gombhoz külön egységet kell 

kiépíteni? - Szita Attila ügyvezető elmondta, igen. 

Hermann Istvánné bizottsági tag további kérdésére válaszolva - Ha egy lépcsőházban 4 személy kéri 

a szolgáltatást, akkor nem lehetne csak egyet beszerelni? - Szita Attila ügyvezető elmondta, hogy egy 

központba fut be a jelzés, így az egy ügyfélszámon lesz és nem tudják megkülönböztetni, személy 

szerint ki jelez. Ígéretet tett arra, utánanéz, hogy lehet-e különbséget tenni majd köztük. 

 

Torma Lajos bizottsági tag elmondta, hogy 2 évvel ezelőtt volt egy bemutató erről. Véleménye 

szerint fontos lenne ez a szolgáltatás, mert ténylegesen személyre szabottan jön a jelzés, jó kontroll 

van a szociális szolgálaton keresztül, decemberre ki kellene kidolgozni a részleteket. 

 

15 óra 32 perckor Vargáné Vojnár Katalin megérkezett a bizottság ülésére, a jelenlévő bizottsági 

tagok száma: 7 fő. 

 

dr. Mátics István elnök kérdésére válaszolva - Csak Oroszlány területén valósulna meg a 

szolgáltatás? – Szita Attila ügyvezető elmondta, igen, bár országosan vannak jelen, bárhol tudják 

vállalni a szolgáltatást, de ezt az árat csak Oroszlányban tudják tartani. 

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy ez a szolgáltatás a rendeletbe is be lesz építve, nem 

tehetik meg, hogy más településen is szolgáltassanak. Akkor a csatlakozni kívánó településeknek 

szerződést kellene kötni. 

 

Szita Attila ügyvezető ismertette az eljárási módszert. Elmondta, hogy a megnyomást követően 2 

másodpercen belül befut a jelzés a központjukba. Az általános intézkedési mód az, hogy felhívják az 

ügyfelet, próbálnak vele kommunikálni. Sok esetben véletlenül nyomják meg a gombot. Ha nem veszi 

fel az ügyfél a telefont, kimegy a járőrszolgálat. Ha nincs válasz a csengetésre, akkor bemennek az 

ingatlanba és annak megfelelően, amit találnak, intézkednek. Az ingatlanokhoz kulcsuk van. 

Vagyonőr vizsgával rendelkeznek, akár újra is tudják éleszteni az érintettet. Minden ügyfélnek 

kartonja is van. Amikor beérkezik a jelzés, akkor megkapják a nevet, címet, értesítendő személyek 

nevét, elérhetőségét, és van egy korlap, amin az ügyfél betegségei, műtétek, vércsoport fel vannak 

tüntetve. Ez útmutatást ad, milyen problémák lehetnek. Ha benne hagyják a kulcsot a zárban, nem kell 

kihívni a tűzoltóságot, zárnyitással is foglalkozik a cég. 

 

dr. Mátics István elnök kérdése az volt, hogy a szolgáltat felkészült-e egy sürgős szociális 

intézkedésre? – Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, hogy napközben igen, éjszaka 

véleménye szerint szociális válsághelyzet nemigen adódhat.  

 

Baráth Domonkos intézményvezető kérdése az volt, mi van akkor, ha valakinek már nem lesz 

szüksége a szolgáltatásra, mi történik a készülékkel, amit megvásárolt? 

 

Szita Attila ügyvezető elmondta, megkeresik a hozzátartozót, aki eladhatja, elajándékozhatja, elvileg 

a készülék visszaforgatható a rendszerbe. Elmondta még, ha valaki szeretné igénybe venni a 

szolgáltatást, de olyan anyagi helyzetben van, hogy ezt nem engedheti meg magának, akkor 

részletfizetést is adnak, kamatmentesen.  

 

Hermann Istvánné bizottsági tag kérdésére válaszolva – Meg kell most állapítaniuk, hány főre 

tervezik a rendszert? – dr. File Beáta jegyző elmondta, létszámot nem határoznak meg, a szociális 

rendeletben szabályozzák le a térítési díjat, melyet jövedelemhatárhoz kötnek. Bárki igénybe veheti a 

szolgáltatást.  

 

dr. Mátics István elnök kérdésére válaszolva - Volt-e példa arra, hogy egy cég szponzorálta az 

eszközbeszerzést? – Szita Attila ügyvezető elmondta, nem. 

 

dr. Mátics István elnök véleménye szerint egyszerűbb lenne a helyzet, ha nem a személy vásárolná 

meg a készüléket. 50 főre vetítve ez kb. 3 M Ft, és olcsóbb is lehetne, ha még szponzort is találnának 

rá. 
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Szita Attila ügyvezető elmondta, hogy a központja drága a készüléknek. Maga a nyomógomb pár ezer 

forint, azt lehet cserélgetni, de a központot nem.  

 

Hezler Gabriella bizottsági tag kérdésére válaszolva - Az ügyfél a szociális szolgálattal köt 

szerződést? – Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, igen. 

 

Baráth Domonkos intézményvezető kérdésére válaszolva - Meddig üzemképes egy központ? – Szita 

Attila ügyvezető elmondta, 10-15 év. 

 

Miután több hozzászólás, módosító javaslat nem volt, dr. Mátics István elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak az előterjesztésről azzal a kiegészítéssel, hogy a felvetődött kérdéseket 

megvizsgálják, továbbá ha az önkormányzat költségvetése megengedi, akkor a költségekbe az 

önkormányzat részt vállal.  

 

A bizottság nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

190/2018. (XI.22.) ESZB határozata 

az „Oroszlány városban jelzőrendszeres házi segítségnyújtás bevezetése” című előterjesztés 

véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek az „Oroszlány városban jelzőrendszeres házi 

segítségnyújtás bevezetése” című előterjesztést azzal a kiegészítéssel, hogy a felvetődött kérdéseket 

megvizsgálják, továbbá ha az önkormányzat költségvetése megengedi, akkor a költségekbe az 

önkormányzat részt vállal.  

 

Felelős: dr. Mátics István elnök  

 

15 óra 47 perckor Szita Attila ügyvezető elhagyta a bizottság ülését.   

 

Az Oroszlányi Szakorvosi- és Ápolási Intézet radiológia fejlesztéséhez kapcsolódó döntés 

 

dr. Mátics István elnök összefoglalta az előzményeket és ismertette az előterjesztésben foglaltakat.  

 

Miután hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

191/2018. (XI.22.) ESZB határozata 

„Az Oroszlányi Szakorvosi- és Ápolási Intézet radiológia fejlesztéséhez kapcsolódó döntés” 

 című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek „Az Oroszlányi Szakorvosi- és Ápolási Intézet 

radiológia fejlesztéséhez kapcsolódó döntés” című előterjesztést. 

 

Felelős: dr. Mátics István elnök  
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2. NAPIRENDI PONT:     Egyebek 

 

dr. File Beáta jegyző elmondta, a decemberi ülést előkészítve a szociális rendelet módosítását kell 

átbeszélnie a bizottságnak, határozatot is kell róla hozni, mert az anyagban az étkezési térítési díjak 

módosítására is javaslatot tesznek. A Magyar Államkincstárnak november 30-ig le kell adni a díjakat, 

hogy az állami normatívát januártól tudják biztosítani. Képviselő-testületi határozatuk majd a 

decemberi ülést követően lesz. 

 

Szemző Ildikó osztályvezető ismertette a helyben kiosztott rendelet pirossal jelölt javasolt 

módosításait:  

 

1. § (4) bekezdés, melybe belevették a házi pénztáros kifizetést. Van, amikor sürgős esetben kell 

segélyt fizetni, de ez csak néhány esetben fordul elő.  

A Szociálpolitikai kerekasztal esetében a 2. §-ból törlésre került a Máltai Szeretetszolgálat és a 

Bányász Szakszervezet.  

4. § (2) bekezdésbe beillesztik, hogy a kérelemhez csatolni kell a bérleti szerződést is. Elmondta, 

eddig is kérték, de eddig nem volt lerögzítve.  

5. § (2) bekezdésben az ápolási díj 1 főre jutó jövedelem összeghatárát emelik meg 200%-ra, ami 

eddig 150 % volt. A bizottság 300 %-ot javasolt, mely összegben 85.500 Ft.  

6. § (2) a) bekezdésében az adósságkezelési szolgáltatásnál megemelik az 1 főre jutó jövedelem felső 

határát 300 % és 400 %-ra, mely eddig 250 % és 300 % volt. Az idén csak 3 fő vette igénybe ezt a 

szolgáltatást.  

A rendkívüli települési támogatás 7. § (1) bekezdésnél a jövedelem alsó határát javasolják megemelni, 

200-250 %-ra, ami 150-200 % volt. A g) pontban 250-300 %-ot javasolnak a jövedelem alsó 

határának.  

A temetési segélynél is javasolják megemelni a jövedelemhatárt 300 és 450 %-ra, illetve javasolják 

megemelni magát az összeget is. Az eddigi 10 %-ot javasolják 20 %-ra emelni. A bizottság tagjai 30 

%-ot javasoltak. Ez jelenleg 75 E Ft.  

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy Oroszlányban 250 E Ft-os számlát nyújt be a szolgáltató 

köztemetésre, mely Tatabányán 60-70 E Ft.  

 

Ezt követően a bizottság tagjai a köztemetésről egyeztettek. 

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy a köztemetésnél lehetőség van arra, ha az eltemettető 

jövedelme nem haladja meg a rendeletben meghatározott mértéket, akkor csökkenteni lehet az 

összeget, melynek mértéke nem haladhatja meg a 60 %-ot. A fennmaradó részösszegre részletfizetést 

engedélyeztek, melynek időtartama nem haladhatta meg a 12 hónapot. Most úgy módosítanák a 

rendeletet, hogy nem a fennmaradó részösszegre, hanem a teljes összegre adnának részletfizetést.  Ez a 

8. § (5) bekezdésben lenne leszabályozva.  

A lakbértámogatás 9. § (7) bekezdésnél a szövegből javasolják kivenni a december 31-ei határidőt.  

A tehetséges, szociálisan rászoruló tanulók továbbtanulásának támogatása 11. § 1 a) bekezdésnél 

javasolják felemelni a jövedelemhatárt 300 és 400 %-ra. 

 

Baráth Domonkos intézményvezető javasolta az a) pontból kivenni az „összeg” szót, így véleménye 

szerint 3 havi átlagjövedelem átlagáról van szó.   

 

A bizottság tagjai egyetértettek azzal, hogy az „összeg” szót kiveszik a rendeletből. 

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, eddig csak 250 % volt, most családoknál 300 %-ra, 

egyedülálló esetében 400 %-ra javasolnak változtatni.  A b) pontban feltüntetik a szakgimnáziumot is.  

 

Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tag javasolta a szakiskolát kivenni. Szakiskolába azok a tanulók 

járnak, akik valamilyen hátránnyal küzdenek, a 3,0 átlag nagyon magas. Vagy csökkentsék az átlagot 
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vagy töröljék a szakiskolát a rendeletből. Törlés előtt javasolta megnézni, hogy Oroszlányban van-e 

ilyen képzési forma.  

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, új paragrafusba kerülne bele a diákok közlekedési 

támogatása. Elindult a helyi diákjárat a bokodi tóparthoz, ahol több hátrányos helyzetű család él és 

nem tudják kifizetni a bérlet árát. Javasolják a jövedelem határt 300 %-ban meghatározni. Összege a 

helyi diákbérlet árával azonos mértékű, minden év szeptember 1-től június 30-ig igényelhető. Ez 

rendszeres támogatásként kerülne kifizetésre.  

 

Hezler Gabriella bizottsági tag kérdése az volt, mennyibe kerülne az oroszlányi diákok bérletének 

kifizetése? Van olyan település, ahol ezt az önkormányzat finanszírozza.  

 

Torma Lajos bizottsági tag javasolta, nézzenek utána, mennyibe kerülne, ha kifizetnék a gyerekek 

helyi járatos bérletét.  

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, megemelhetik a jövedelemhatárt, hogy többen beleférjenek, 

de ha azt akarják, hogy a diákok ingyen kapják meg a bérletet, akkor az önkormányzatnak a Volánnal 

szerződést kell kötnie. 

 

16 óra 34 perckor Hermann Istvánné bizottsági tag elhagyta a bizottság ülését, a jelenlévő bizottsági 

tagok száma: 6 fő. 

 

Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tag javasolta, hogy a megvásárolt bérletek másolatát kérjék be.  

 

A jövedelemhatár 300 %-os mértékével a tagok egyetértettek.  

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy a 13. §. (1) bekezdésébe e) pontjába kerül bele a 

jelzőrendszeres házi segítségnyújtás, a 17. § (1) bekezdésébe pedig annak napidíja került beírása  

A rendelet 5. mellékletébe felvezették a jelzőrendszeres házi segítségnyújtás térítési díját. Az összeg 

áfa nélküli. A 6. mellékletben pedig az általános iskolai és középiskolai intézményekben az étkezési 

térítési díjak kerülnek megemelésre. Kérdésre elmondta, hogy 8 %-os emelésről van szó.  

 
Miután több hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Dr. Mátics István elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak az rendelet-módosításról a szóban javasolt módosításokkal. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal elfogadta a 

rendelet módosítását és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

192/2018. (XI.22.) ESZB határozata 

„A szociális igazgatásról és szociális ellátásokról, a gyermekvédelem helyi szabályairól szóló 

4/2015. (II.28.) önkormányzati rendelet módosítása”  

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „A szociális igazgatásról és szociális ellátásokról, a 

gyermekvédelem helyi szabályairól szóló 4/2015. (II.28.) önkormányzati rendelet módosítása” című 

előterjesztést.  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

Szemző Ildikó osztályvezető tájékoztatta a bizottságot arról, tudomásukra jutott, hogy a háziorvosok 

a pneumococcus elleni védőoltást, amit az idén adnának, helyette a tavalyi oltóanyagot kezdték volna 

el beadni az időseknek. A tavalyi évről 58 db védőoltás maradt, melyet összeszedtek, kettőnek lejárt a 
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szavatossága, a többi még felhasználható. Az oltóanyagok az önkormányzatnál vannak. Arról kellene 

dönteni, mi legyen az oltóanyagokkal. 

 

dr. Mátics István elnök elmondta, hogy kétféle vakcina van. Eddig a poliszacharid vakcinával 

oltottak, melynek védő időtartama 3-5 év. Amire most tettek javaslatot és közbeszerzést írtak ki, az a 

konjugált vakcina, ez 20-25 évig védi az embert. Hosszú távon olcsóbb, ha 25 évre oltanak be valakit, 

mintha 3 évente beoltanák az embereket. Javaslatokat kért, hogy a még használható oltásokat hogy 

hasznosítsák.  

 

A bizottság javasolta, ajánlják fel az átmeneti otthon lakóinak, az ápolási intézetnek és a kecskédi 

öregek otthonának. 

 

dr. Mátics István elnök kérte szavazzanak a javaslatról. 

  

A bizottság nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal elfogadta a 

javaslatot és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

193/2018. (XI.22.) ESZB határozata 

a pneumococcus elleni védőoltás felhasználásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

javasolta, hogy a tavalyról megmaradt pneumococcus elleni védőoltásokat ajánlják fel az oroszlányi 

Családok Átmeneti Otthona, az oroszlányi Ápolási Intézet és a kecskédi Napfény Idősek Háza 

lakóinak. 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

dr. File Beáta jegyző tájékoztatta a bizottságot, hogy dr. Bíró Magdolna háziorvos körzetében 

megnövekedett a betegforgalom az ipari park miatt. Több munkásszálló van abban a körzetben, és 

emiatt több az ellátott is. Ezt jelezték a háziorvosok. El kell gondolkodni azon, hogy a 

munkásszállókat hogy osszák be.  

Szintén a háziorvosok jelezték, hogy nem minden nap, meghatározott órákban nincs az ügyleten orvos. 

Több olyan beteg került hozzájuk mellkasi fájdalommal, stb., hogy nem ment ki az ügyelet és így 

rendelési időben a háziorvosnál jelentek meg.  

 
További kérdés, hozzászólás nem volt, ezért dr. Mátics István elnök 16 óra 56 perckor a bizottság 

nyílt ülését bezárta és zárt ülést rendelt el.  

 

 

K.m.f. 

 

 

 dr. Mátics István  

 elnök  bizottsági tag  

 

 

 

Somoskői Lászlóné 

jegyzőkönyvvezető 


